



ABOUT	LOGIN	CURRENT	BACK ISSUES
ANNOUNCEMENTS	SUBSCRIPTIONS	BOOKS FOR REVIEW	THESES
POLICY PORTAL			

[Home](#) > [Vol 38, No 4 \(2013\)](#) > [Fullick](#)



“Gendering” the Self in Online Dating Discourse

Melonie Fullick

Abstract

Online dating has become an increasingly acceptable way for “singles” to meet appropriate partners. The author uses discourse analysis to explore the use of language in the construction of gendered identities in 20 online profiles, comparing the norms of gender presentation and communication with the ways in which language is used to signal various kinds of gendered “selves.” Dating sites require users to develop a new literacy of self-presentation, one that reinforces and re-inscribes the tendency toward promotionalism that permeates contemporary social life. In this context, how are Internet and social media users tapping into existing social and cultural resources and putting gender norms to work in their representations of self? How do online dating sites provide insight into an ongoing, reflexive process of self-promotion and self-construction?

Les services de rencontre en ligne sont devenus un moyen de plus en plus acceptable pour les célibataires de chercher des partenaires convenables. Dans cet article, l'auteure a recours à l'analyse du discours afin d'explorer, dans vingt profils en ligne, l'utilisation du langage pour la construction d'une identité sexuée. L'auteure compare les normes de présentation et de communication de genre avec la manière dont le langage est utilisé pour afficher diverses sortes de soi sexués. Les sites de rencontre obligent les utilisateurs à développer une nouvelle présentation de soi qui renforce et réinscrit une tendance à ce type de promotion qui est si présent dans la vie sociale contemporaine. Dans ce contexte, comment les utilisateurs d'internet et des médias sociaux utilisent-ils les ressources sociales et culturelles qui sont à leur disposition et comment incorporent-ils les normes de genre dans leurs représentations de soi? Comment d'autre part les sites de rencontre permettent-ils de mieux comprendre les processus continus et réflexifs de la promotion et de la construction de soi?

Keywords

Discourse; Gender; Mediated; Internet; Sexuality

Full Text: [PDF](#) [HTML](#)

DOI: <https://doi.org/10.22230/cjc.2013v38n4a2647>

JOURNAL CONTENT

Search

Search Scope

USER

Username

Password

Remember me

[NOT A USER? REGISTER WITH THIS SITE](#)

[SUBSCRIBE/UNSUBSCRIBE](#) to email notifications.

SUBSCRIPTION

Login to verify subscription

ARTICLE TOOLS



[PRINT THIS ARTICLE](#)



[INDEXING METADATA](#)



[HOW TO CITE ITEM](#)



[Email this article](#) (Login required)



[Email the author](#) (Login required)

ANNOUNCEMENTS

- [INCOMING CJC EDITOR, CHRIS RUSSILL](#)
- [POLICY PORTAL CFP: CALL FOR PAPERS](#)
- [POLICY PORTAL CFP: LESLIE REGAN SHADE: NEW PUBLIC POLICY EDITOR](#)
- [CJC: INTRODUCING THE CJC POLICY PORTAL](#)
- [CJC: FREE SUBSCRIPTIONS TO NEW CANADIAN SCHOLARS](#)
- [CJC: NEW BOOKS FOR REVIEW](#)

ANNOUNCEMENTS

ATOM 1.0

RSS 2.0

RSS 1.0

CURRENT ISSUE

ATOM 1.0

RSS 2.0

RSS 1.0

THESIS ABSTRACTS

ATOM 1.0

RSS 2.0

RSS 1.0

CONTACT US

EDITORIAL TEAM

EDITORIAL BOARD

JOURNAL POLICIES

ONLINE SUBMISSIONS

AUTHOR GUIDELINES

COPYRIGHT NOTICE

PRIVACY STATEMENT

BOOKS/MEDIA FOR REVIEW

SUBSCRIPTIONS

JOURNAL SPONSORSHIP

ADVERTISE IN THE JOURNAL

JOURNAL HELP

SITE MAP

CISP PRESS

OPEN JOURNAL SYSTEMS



EXCEPT WHERE NOTED,

ALL CONTENT IS LICENSED

UNDER THE [CREATIVE COMMONS](#)

PRINT ISSN: 0705-3657

ONLINE ISSN: 1499-6642

WE WISH TO ACKNOWLEDGE THE FINANCIAL SUPPORT OF THE SOCIAL SCIENCES AND HUMANITIES RESEARCH COUNCIL FOR THEIR FINANCIAL SUPPORT THROUGH THE [AID TO SCHOLARLY JOURNALS PROGRAM](#).



Social Sciences and Humanities
Research Council of Canada

Conseil de recherches en
sciences humaines du Canada

